
Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg har den 12. januar 2011 stillet føl-
gende spørgsmål nr. 330 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som 
hermed besvares.
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål nr.: 330:
”Vil ministeren kommentere professor for Miljømedicin på Syddansk Universi-

tet, Philippe Grandjeans opfordring til WHO om at nedsætte grænseværdien 

for kviksølv i mad, fordi forskerne kan spotte skadelige effekter ved lavere og 

lavere doser af kviksølv?”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet nedenstående udta-
lelse fra Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henholde mig til:

”Der henvises besvarelse af spørgsmål nr. 328 (alm.del) fra Sundhedsudval-
get.

Sundhedsstyrelsen er enig med Fødevarestyrelsen i, at det vil være godt at få 

inddraget bl.a. de seneste resultater af studier foretaget på Færøerne, som er 

publiceret siden den sidste vurdering af indtagsgrænsen for methylkviksølv i 

regi af JECFA under WHO, i en revurdering af denne grænseværdi.”  
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